

## **Protokoll från styrelsemöte den 3 mars 2020 via Zoom**

### **Närvarande ledamöter**

Astrid Söderbergh Widding, ordförande  
Stefan Bengtsson  
Hans Adolfsson  
Katarina Bjelke  
Ylva Fältholm  
Stephen Hwang  
Johan Sterte

### **Adjungerade**

Simon Edström, SFS  
Cecilia Christersson (§ 11)  
Johanna Adami (§ 12)  
Andy Logan, Oxford Economics (§ 13)

### **Frånvarande ledamöter**

Paula Crabtree

### **Kansli**

Marita Hilliges, generalsekreterare  
Lars Alberius  
Linda Gerén, sekreterare

### **§ 1. Mötets öppnande**

Ordförande förklarade mötet öppnat.

### **§ 2. Utseende av justeringsperson**

Till justeringsperson att jämte ordförande justera protokollet utsågs Hans Adolfsson.

### **§ 3. Fastställande av dagordningen och anmälan om övriga frågor**

Dagordningen fastställdes. En övrig fråga anmäldes: Stefan Bengtsson lyfte frågan SUHF:s agerande på grund av Corona-viruset.

### **§ 4. Protokoll från sammanträde den 21 januari 2020**

Styrelsen tog del av presidiets beslut sedan förra mötet och besvarade remisser samt beslutade att lägga protokollet från den 21 januari 2020 till handlingarna.

## **§ 5. Policy för uttalanden inom SUHF**

Marita Hilliges informerade om att frågan lyftes vid rektorsinternatet 2019 och att styrelsen diskuterade frågan vid januarimötet. Policyn har därefter reviderats av presidiet utifrån diskussionerna vid styrelsemötet.

Styrelsen beslutade att föreslå förbundsårsamlingen att anta följande policy för uttalanden inom SUHF:

”SUHF uttalar sig i frågor där medlemmarna, i förbundsårsamling eller styrelse, stödjer gemensamma ståndpunkter, exempelvis genom manifest, ställningstaganden, rekommendationer, remissvar eller inspel. Förbundet är restriktivt med andra uttalanden. I första hand är det lärosätena själva som uttalar sig i olika frågor. I de fall SUHF uttalar sig, gäller det frågor som är av principiell vikt för akademien och lärosätena. Förbundet uttalar sig endast i undantagsfall när det gäller enskilda individer.”

## **§ 6. Rekommendationer om förlängning av doktoranders anställnings- och studietid vid vissa förtroendeuppdrag**

Marita Hilliges informerade om bakgrunden till Expertgruppen för arbetsgivarfrågors förslag till rekommendationer om förlängning av doktoranders anställnings- och studietid vid vissa förtroendeuppdrag. Frågan har lyfts av SFS. Tidigare rekommendationer från 2007 är i många delar inte längre aktuella. Frågan har i beredningen diskuterats med SFS och sänts på remiss till lärosätena.

Under diskussionen framkom att detta är en stor fråga för doktoranderna och att det ställt sig tveksamma till att ”förtroendeuppdrag kan liksom undervisning och administration förläggas till den så kallade ’institutionstjänstgöringstiden’”.

Då detta inspel inkom till styrelsen så sent som dagen före mötet beslutade styrelsen att bordlägga frågan till nästa möte. Presidiet gavs i uppdrag att diskutera frågan med Expertgruppen för arbetsgivarfrågor.

## **§ 7. Rekommendation om hantering av oredlighet**

Marita Hilliges informerade om att Arbetsgruppen för etikfrågor/oredlighetsfrågor/god forskningssed har tagit fram ett förslag till rekommendation om hantering av oredlighet. Frågan behandlades även vid förbundsårsamlingen i oktober. Anledningen att frågan kommit upp är att det från 1 januari i år finns ny lagstiftning som lärosätena måste förhålla sig till.

Styrelsen diskuterade förslaget och menade att det vore bra om rekommendationerna förtydligades så det är klart vad som är rekommendationer. Vi bör skilja på rekommendationer i strikt bemärkelse och andra dokument inom förbundet. Denna version ansågs mer vara av vägledningskaraktär.

Styrelsen gav i uppdrag till presidiet att informera om diskussionen samt beslutade att förelägga förslaget till rekommendation för förbundsårsamlingen.

## **§ 8. Förbundsårsamlingen i Karlstad den 18 mars**

Styrelsen beslutade dagordningen till förbundsårsamlingen, att lägga verksamhetsberättelse och årsredovisning, tidigare styrelsebeslut om valberedning, att föreslå förbundsårsamlingen omval av revisorer samt upplägget för autonomiworkshopen vid förbundsårsamlingen.

### **§ 9. Gemensamt ställningstagande för höjt stöd för studentinflytande**

Marita Hilliges informerade om att SFS tagit fram ett förslag till gemensamt ställningstagande för höjt stöd för studentinflytande och studentkårernas möjligheter att verka långsiktigt och ekonomiskt stabilt till statsrådet Ernkran. Presidiet har gett synpunkter.

Styrelsen antog det gemensamma ställningstagandet enligt förslag.

### **§ 10. Förhandlingsgrupp kring kontrakt med UHR**

Marita Hilliges informerade om att lärosätens avtal med UHR kring deras tjänster går vid kommande årsskifte. Nu vidtar en gemensam förhandlingsprocess kring kontrakten för de kommande tre åren. Därför behöver en förhandlingsgrupp utses. Frågan är förankrad med UHR.

Styrelsen beslutade förhandlingsuppdraget och uppdrog åt presidiet att bemanna förhandlingsgruppen.

### **§ 11. Avrapportering från Arbetsgruppen för flyktingsfrågor**

Cecilia Christersson, ordförande i flyktinggruppen, beskrev arbetsgruppens verksamhet i den avslutande rapporten. Rapporten riktar sig till flera aktörer. I rapporten lämnas ett antal rekommendationer, bland annat anser gruppen det viktigt att värna om akademikerna från länder i krig, det är ett kompetenstillskott för Sverige. Det är svårt genomföra utbildning utan uppehållstillstånd och försörjningsmöjligheter. CSN räknas som stöd, inte som försörjning vilket är problematiskt. Valideringsdelegationens betänkande, ligger detta i linje med. Där anger man att det saknas rekommendationer om validering från SUHF. För validering krävs att den sökande måste visa att det finns examen från ett annat land. Problematiskt då ofta det inte fanns avklarade utbildningar. SFI för akademiker och betygsrätt. Därför behöver arbetet att ge SFI examensrätt stärkas. Betygsättning för SFI-akademiker ska ligga på akademisk nivå.

Styrelsen tog del av informationen och uppmanade gruppen att komplettera med diskussioner om utbildningsnivå. Styrelsen beslutade att rapporten ska presenteras för förbundsförsamlingen vid höstens möte.

### **§ 12. Arbetsgruppen kring Agenda 2030**

Johanna Adami, ordförande i Arbetsgruppen kring Agenda 2030, informerade om gruppens arbete. Frågan har behandlats i många sammanhang.

Styrelsen lyfte även frågan om klimatramverket. Arbetsgruppen kommer att fortsätta arbetet med klimatramverket.

Styrelsen tog del av informationen. Rapporten bör förankras inom förbundet och därefter tryckas som rapport. Styrelsen beslutade att frågan om klimatramverket lyfts vid ett kommande styrelsemöte. Fredrik Hörstedt, vicerektor Chalmers, bjuds även in till det samtalet.

### **§ 13. Ekonomisk impact-projekt**

Katarina Bjelke och Pete Collings, Oxford Economics, informerade om rapporten.

Styrelsen konstaterade att vid presentationen vid förbundsförsamlingen bör det poängteras att rapporten är en begränsad analys utifrån en given metod. Jämförelser med andra länder hade varit bra, liksom en tillbakablick varför styrelsen valt detta upplägg och metod. En plan

behövs för hur förbundet tar emot rapporten och hur det används bäst. Vid presentationen bör det även hänvisas till andra liknande rapporter.

Styrelsen tog del av rapporten och beslutar att rapporten ska presenteras vid förbunds- församlingen i Karlstad. Presidiet fick i uppdrag att tillsammans med Katarina Bjelke förbereda presentationen.

#### **§ 14. Presidiet rapporterar**

Marita Hilliges informerade om presidedagen förra veckan: Då träffade presidiet VR för återkoppling kring dialogseminariet med forskningsfinansiärer i januari samt EOSC. Man träffade även KB:s nya riksbibliotekarie Karin Grönvall, Tillitsdelegationen och Sveriges Unga Akademi och för samtal kring inspelen till forskningspropositionen och autonomi.

#### **§ 15. Rapporter från olika grupper/ styrelser/nätverk där styrelseledamot deltar**

Det fanns inget att rapportera från andra arbetsgrupper eller nätverk.

#### **§ 16. Övriga frågor**

Stefan Bengtsson lyfte frågan SUHF:s agerande på grund av Corona-viruset. Presidiet fick i uppdrag att kontakta CSN för att säkra studenternas ekonomiska situation ifall lärosätena behöver stänga verksamheten.

#### **§ 17. Ordförande förklarar mötet avslutat**

Ordförande förklarade mötet avslutat.

Vid protokollet



Lars Alberius

Justeras



Astrid Söderbergh Widding



Hans Adolfsson